
  

  

Referat fra afdelingsmøde i DN Rudersdal (nr. 127) 

9. august 2022 i Mødelokale 1 

 ved Birkerød Bibliotek 

Til stede: Anne%e Pa., Bent, Chris1an, Karsten, Marianne, Mikael, Peter, Sonja, Steen, Steffen, S1ne og 
Svend. 

1. Velkomst/valg af mødeleder og referent 

Mikael valgtes 1l mødeleder, Peter 1l referent. 

2. Godkendelse af referat fra forrige møde 
Referatet fra den 17. maj 2022 godkendtes. 

3. Nyt fra arbejdsgrupperne 
GiFfri kommune og Et vildere Rudersdal: Ikke noget nyt. 

Fredningsgruppen (Steen/Karsten): Der omtaltes klage fra ejeren af Langkærgård over plejeplan for 
Søllerød Naturpark, sag vedrørende læskure 1l heste i Maglemosen og Vaserne, sagen vedrørende 
fredning af  Frederikslund skov, som bekymrer, fordi der ikke sker noget fra kommunens side og absolut 
sidste frist for fredningsnævnets afgørelse er januar 2023, og lokalplan 280 for Bregnerødvej, hvor 
kommunen har taget hensyn 1l anbefaling fra fredningsgruppen om større byggeafstand 1l det fredede 
område, idet byggelinjen er øget fra 5 1l 8 meter. Minimumsafstanden mellem punkthusene er 
endvidere øget 1l 10 meter. 

Vand- og kystgruppen (Brit): Der vil ikke blive etableret stenrev ved Vedbæk i denne omgang.  
Der har været flere henvendelse om omfa%ende fiskedød i Brådebæk sø. Årsagen 1l fiskedøden er 
endnu ukendt. 

Biodiversitetsgruppen (Svend/Cathrine): Kommunen har lavet video om projektet på A%emosevej, hvor 
Svend fortæller og Catherine gennemgår biotoper. Kommunens plejeplan for vejkanter med 16 
prioriterede strækninger er nu godkendt. Planen kan ses her Dokumentvisning (rudersdal.dk). Der har 

https://dagsordener.rudersdal.dk/vis/pdf/bilag/b5581cee-7144-4fba-ba28-de714581d42e/?redirectDirectlyToPdf=false


været problemer for kommunen med at overholde slåplanerne på A%emosevej, hvilket har betydet, at 
frivillige har må%et træde 1l med leer. 

S1gruppen (Anne%e Pa.): S1en langs Vaserne mellem Turistvej og Fyrrebakken vil eFer forslag fra Per 
Mølgaard blive retableret 1l ca. 1,5 meters bredde, når der er midler 1l vedligeholdelse af s1er. 

Vej og Park forvaltningen har 1lkendegivet, at der pt. ikke er afsat penge 1l eller truffet beslutning i 
kommunen om etablering af s1 mellem Furesø og Sjælsø. Der vil eventuelt kunne søges om at blive en 
del af Rudersdalruten. Kommunen er bekendt med, at DN ikke ønsker at stå for kontakten med ejerne af 
det fredede areal langs Kajerød Å mellem Kongevejen og eksisterende s1er ved Sjælsø, idet det må være 
en kommunal opgave. Det er op 1l kommunen at tage s1lling 1l, om man ønsker at gå videre med det 
stort set færdige projekt. Der indkaldes snarest 1l møde i s1gruppen om sagen. Chris1an oplyste, at han 
ikke kan påtage at stå for det videre arbejde af helbredsmæssige grunde.   

Naturpleje (Mikael): Der har været udført stort le-arbejde på A%emosevej og ved Nærumgård. Mikaels 
høslætlaug med ca. 25 1lkny%ede passer engen i Malmmosen (Næsseskoven) med tydelige og gode 
resultater.   

4. Siden sidst 

RK og Danmarks vildeste kommune? De vilde vejkanter indgår som hovedpunkt i kommunens forsøg på 
at vinde konkurrencen.  

Marianne fortalte, at der nu er 8 heste i Maglemosen med læskur og opsynsmand. 

5. Kommende arrangementer og akMviteter 

1. Høring af forvaltningsplaner for urørt skov (Rude Skov og Jægersborg Hegn) 

Flere gav udtryk for et overordnet posi1vt indtryk af planerne. Mikael sender input for vores område 
1l sekretariatet i DN, der afgiver en samlet svar 1l Naturstyrelsen.  

Naturstyrelsen vil ikke give 1lladelse 1l permanente discgolf baner i nogen skove. 



De omfa%ende og detaljerede planer kan findes på Naturstyrelsens side over forvaltningsplaner i 
høring. Citat fra resuméer: 

Rude Skov:  

”De mange vådområder i skoven bevares og udbygges. Naturgenopretningsprojektet med mere vand 
i Sækkedam-mosens fortsæ%es. Det er gammel højmose. Oversøiske træarter plantes ikke længere i 
skoven, og hovedparten af Douglasgranerne sælges inden 2026. Monumentale store Douglasgraner 
eFerlades dog i et passende antal for eFer1den. Græsningen på overdrevsområdet Femsølyng i 
skovens nordlige del, udvides 1l også at omfa%e en større gran- og løvtræsbevoksning syd for 
området.” 

Jægersborg Hegn: 

”Det planlægges, at Jægersborg Hegn fra Svenskevej og nordpå frem 1l Skodsborgvej indhegnes og 
eFer nogle års særskilt hegning på ny bliver en del af Dyrehaven, ligesom Stampeskov og Fortunens 
Indelukke er blevet det. Afgræsningen foretages med hjortevildt baseret på de gode erfaringer med 
den eksisterende hjorteforvaltning, som videreføres i den nye del af Dyrehaven. Skovens gamle ege 
og bøge lades som udgangspunkt urørt, mens yngre bevoksninger hugges hårdt for at skabe lys og 
luF 1l skovbunden, så græsningsskoven kan udvikle sig over 1d. Flere store og små sle%er og 
skovlysninger etableres. 

Nord for Skodsborgvej planlægges urørt skov uden græsning; de oversøiske træarter som grandis og 
douglasgran udfases, herved sikres mulighed for mere lys i skoven, så de hjemmehørende arter kan 
indfinde sig over 1d. Gamle bøge og ege lades urørte. I Ravnholm bevares de lysåbne arealer og 
udvides en smule, der afgræsses fortsat med heste og kreaturer. Gamle bøge og ege lades urørte.” 

2. Forberedelse af afdelingsmøde d. 22.9.2022, hvor Court og Christoffer fra kommunalbestyrelsen i RK  

har givet 1lsagn om at deltage. 



Oplægget er, at hver af gæsterne indleder i 5 minu%er, hvoreFer der vil være fælles drøFelse i ca. 1 
1me.  

Eventuelle spørgsmål fra arbejdsgrupperne, der ønskes sendt 1l gæsterne på forhånd, sendes 1l 
Mikael senest 1rsdag d. 16.8.2022. 

Servicemeddelelse: 

Court Møller (B) er formand for Klima- og Miljøudvalget. Udvalget beskæFiger sig bl.a. med 
bæredyg1ghed og klima, veje, s1er, pladser, kommunens grønne arealer, parker, skove og andre 
naturområder, miljøplanlægning, miljøundersøgelser, miljø1lsyn, vedligeholdelse af vandløb og 
naturbesky%else, naturgenopretning, jordforurening og forsyningsvirksomhed. Christoffer Buster 
Reinhardt er menigt medlem af udvalget. 

Christoffer Buster Reinhardt (C) er formand for Arkitektur- og Byplanudvalget. Udvalget beskæFiger 
sig bl.a. med byggesager, administra1on af bygge- og besky%elseslinjer i henhold 1l 
naturbesky%elsesloven, kystsikring, lokalplaner og fredningssager. 

3. Forberedelse af årsmøde d. 25.10.2022. 

Der indkaldes i et Nyhedsbrev, da deadline for Natur & Miljø er passeret. Input 1l årsberetningen fra 
arbejdsgrupperne sendes i god 1d 1l Mikael. Mulige foredragsholdere drøFedes. 

Karsten, Steffen, Peter og Anne%e Pl. er på valg. 



4. Bæredyg1ghedsdag d. 1.10.2022 på biblioteket i Birkerød, Anne%e Pl. er tovholder. Mikael og Steen 
deltager også. 

5. Ture/arrangementer 

Det er bedst, hvis annoncering kan ske i Natur & Miljø, men ellers må det ske på hjemmesiden og i 
nyhedsbreve. 

Som mulige arrangementer nævntes tur 1l A%emosevej og ture 1l nye fredede områder i 
samarbejde med kommunen. 

Anne%e Pa. 1lslu%er sig som medarrangør flagermusdag i DN Furesø d. 27.8.2022. 

Anne%e Pa. laver arrangement på Naturens Dag i september. 

6. Input 1l nyhedsbrev 

Mikael opfordrede 1l at komme med indlæg. Det kan gøres kort. Det er vig1gt, at det bliver 
formidlet, når der laves noget godt! 
  

7. Andet? 

6. Eventuelt/meddelelser 

Der er Repræsentantskabsmøde d. 19.-20. november 2022. Mikael er bortrejst. Steen og Bent deltager. 



Der er Samrådsmøder d. 18.8.2022 og 10.9.2022, sidstnævnte finder sted på Bornholm. 

Der blev rejst spørgsmål, om DN’s repræsentant i Skovbrugerrådet for Hovedstaden, der inds1lles af 
Samrådet, burde gå på omgang. 

Det kan anbefales at s1Fe nærmere bekendtskab med Kurt Borellas arbejde med naturnær have, se 
h%ps://bobedre.dk/have/se-naturnoerdens-vidunderlige-eventyrhave og h%p://www.naturnord.dk/
downloads/haven_som_naturreservat_marts_2015.pdf 

12/8-2022 PLL 
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